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Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

A vidéki egy tiszta, 
őszinte, bölcs világ

A mindennapi életünket 
lassan két éve alapve-
tően meghatározó és 
befolyásoló koronavírus 
járvány mellett szóba 
kerültek az idén megho-
zott, történelmi léptékű 
kormánydöntések, és a 
békéscsabai fejleszté-
sek abban az interjúban, 
amelyet Herczeg Tamás-
sal készítettünk. Bé-
késcsaba országgyűlési 
képviselője a gazdasági 
és egészségügyi témák 
mellett beszélt a közös-
ségek erejéről, valamint 
a fák és a zöldterületek 
fontosságáról.

– A 2021-es esztendő is a 
koronavírus-járvány sötét 
árnyékában telt. Ön szerint 
van-e végleges megoldás a 
Covid-ellen?

– Jelenleg nem tud jobb 
megoldást a világ összes or-
szága, így természetesen 
én sem tudok mást monda-
ni, mint az oltakozást. Több 
helyen olvastam arról, hogy 
„öngyilkos” vírussá válik, 
lassan „elkopik” és influen-
za szerűvé szelídül a Covid. 
De nyilván az orvostudo-
mánynak lesz döntő szere-
pe abban, hogy elmúljon. 
Lehet, hogy az injekció he-
lyett a gyógyszeres keze-
lés lesz az út, már vannak 
olyan hatóanya-
gok, amik csök-
kentik a súlyos 
tünetek kiala-
kulást, de úgy 
néz ki, hogy az 
egészségügy ál-
tali immunizá-
lás nem kerül-
hető meg. Nem megoldás a 
bezárkózás, a korlátozás, 
a digitális tanrend szerin-
ti oktatás, nem megoldás az 
országok hermetikus zárá-
sa, ráadásul ez lehetetlen is 
a mai világban. 

– Szociológusként bizonyá-
ra az átlagnál többet fog-
lalkozik az emberi kapcso-
latokkal, s főleg a Covidnak 
az erre gyakorolt hatásá-
val. Ön szerint ezen a terü-
leten van-e változás, és ha 
igen, milyen mértékű?

– Ha szűkülnek az embe-
ri kapcsolatok, ritkulnak a 
konkrét találkozások, keve-
sebbet vagyunk együtt, an-

nak vannak káros hatásai 
az ember lelkére. Azt mond-
juk, milyen jó, hogy van in-
ternet. De meggyőződésem 
és a tapasztalatom is, hogy 
semmiképpen nem váltja ki, 
hogy a családok, a közössé-
gek tudjanak valós időben 
és valós térben együtt len-
ni. A  gazdaság előbb-utóbb 
talpra áll, de a közösségek-
nek nélkülözhetetlen szere-
pük van az életben – hiszen 
szociális lények vagyunk –, 
és ha ezt valami akadályoz-
za, annak nagyon súlyos lel-
ki következményei vannak.

– A kormányzat gondolko-
zik-e azon, hogy valamilyen 
segítséget nyújtson azok-
nak az embereknek, akik a 
koronavírus-járvány miatt 
mentális problémával küz-
denek?

– A  kormányzat részéről 
több döntés is született en-
nek a mentális megpróbál-
tatásnak a feloldására, „ke-
zelésére”. Azon túl, hogy 
nem korlátozza a közössé-
gek működését, támogatja a 
programokat, amik lehető-
séget adnak az együttlétre. 
Ilyen a Köszönjük Magyar-
ország, az Őszi Hacacáré, a 
plusz források a civil szer-
vezeteknek, a kistelepülé-
sek rendezvényeinek tá-
mogatása. Tehát része a 
kormányzati gondolkodás-
nak, hogy segítse a csopor-

tok, szervez-
tek működését, 
megteremtse az 
együttlétek le-
hetőségét. Az, 
hogy az egyén 
szintjén mi-
lyen segítség-
nyújtás lehet-

séges, nehezebb kérdés. Az 
látható minden, ebben a té-
makörben végzett kutatás-
ból, hogy a pandémiához 
kapcsolódó bezártság, a 
korlátozások valóban ko-
molyan megterhelik a men-
tális egészségünket, hiszen 
az otthonlét során rövid idő 
alatt is strukturálatlanná 
válhat az ember élete, meg-
szűnik a rendszeresség, 
sokkal csekélyebb az im-
pulzusok száma. Nagy való-
színűséggel ennek a bezárt-
ságnak is köszönhető az az 
elkeserítő mennyiségű ag-
resszivitás, ami a közössé-
ginek nevezett oldalakon 
tapasztalható, szinte bár-

milyen téma is vetődik fel a 
„beszélgetés” során. Ezért is 
csak a legutolsó, leginkább 
elkerülendő lépés lehetne a 
zárás. 

– Nem csak az állampolgá-
rok szomatikus testi és lel-
ki egészségére, de az élet 
valamennyi területére ne-
gatívan hatott a járvány. 
A gazdaság bár nyáron re-
kord növekedést mutatott 
az elmúlt év azonos idősza-
kához képest, most megint 
csökken a teljesítmény di-
namikája. Ön szerint ellen-
súlyozhatók-e a kormány 
intézkedéseivel a világgaz-
dasági folyamatok?

– A  következő évre már 
elkészült a gazdasági növe-
kedés ütemére vonatkozó 
terv, amiben van dinamika. 
A  következő esztendőre öt 
százalék feletti növekedést 
prognosztizál Varga Mihály 
pénzügyminiszter, és az azt 
követő esztendőben is ha-
sonló lehet a növekedés.  
A  világban most azt látjuk, 
hogy villamosenergia, föld-
gáz és alapanyag hiány-
ra számítanak a szakértők. 
Ezek közül az első kettő 
esetében hozott döntések 

– és itt a rezsicsökkentés 
során meghatározott la-
kossági árakra, valamint a 
hosszútávú földgázvásár-
lási szerződésre gondolok 
– biztonságot és kiszámít-
hatóságot jelentenek. A  na-
pokban született előterjesz-
tés, ami a kisvállalkozások 
kedvezményes árú ener-
giafelhasználását eredmé-
nyezi, a gazdaság szereplői-
nek egy fontos csoportjánál 
szolgálja a működési stabi-
litást. A  rezsicsökkentés-
sel, a földgázbeszerzéssel, 
illetve a rögzített üzem-
anyagárral sok területen el-
lensúlyozhatók a világpi-
aci trendek. Körbenézve a 
szomszédos országokban 
vagy az Európai Unióban, 
az látható, hogy a magyar 
kormány sokkal többet tett, 
mint más országok veze-
tői. És ehhez hozzáteszem 
a munkáltatói adók négy, 
a kisvállalati adók további 
egy százalékos csökkenté-
sét. Ezzel együtt ezerötszáz 
milliárdos adócsökkentést 
hajt végre jövőre a kormány, 
ami valóban történelmi lép-
tékű!

Herczeg Tamás országgyűlési képviselő felszólalás közben

Sokat jelentenek 
a pályázatok
Kétegyházán nem szokat-
lan, hogy település szerte 
kihelyezett bábok, logók, fi-
gurák hirdetik az átutazók 
számára is, hogy valami tör-
ténik náluk. Mostanában 
mosolygós, fából készült 
hóemberek tudatják, hogy 
benne vagyunk a téli ünnep-
körben. A  feldí-
szített főtér első-
sorban a helyiek 
szívét-lelkét gyö-
nyörködt et het i 
a mindennapok-
ban. Nem kérdés, 
hogy jó lehet ott 
élni, ahol az önkormányzat 
még „erre is ad”, s ráadásul a 
polgármesteri hivatal aulá-
jában karácsonyi fotósarkot 
rendeztek be, ahová bárki 
betérhet megörökíteni egy-
egy pillanatot Advent ide-
jén. Dr. Rákócziné Tripon 
Emesét 2019-ben válasz-
tották meg a helyiek polgár-
mesterré, aki már évekkel 
korábban, képviselőként is 

azért küzdött a településve-
zetőkkel, hogy egyre inkább 
élhetővé tegyék Kétegyhá-
zát. 

– Községünk jó adottságok-
kal rendelkezik, hisz közúton 
jól megközelíthető, elérhe-
tő távolságra vagyunk a me-
gyeszékhelytől és Gyulától, 

érint bennünket 
a Budapest-Bu-
karest nemzet-
közi vasútvonal. 
Jól működő köz-
intézményeink 
vannak, infra-
struktúránk fo-

lyamatosan fejlődik, sok a 
zöldterület – sorolja. 

– Mennyiben befolyásolják 
törekvéseik elérését a pá-
lyázatok?

– Jelentős mértékben, és 
igyekszünk is minden lehe-
tőséget megragadni, ami kí-
nálkozik.

Tiszták, 
őszinték és 
erősebbek 
az emberi 
kötődések

Igyekszünk 
is minden le-
hetőséget 
megragadni
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Kevesebb adó, 
több jövedelem
A  magyar, de talán az eu-
rópai történelemben is pél-
da nélküli az az adócsomag, 
aminek az elemeit 2021-ben 
terjesztette a Parlament elé 
a Fidesz-KDNP kormány, 
és amelyet a kormánypár-
ti képviselők támogatásá-
val szavazott meg az Ország-
gyűlés.

Novemberben a nyugdíja-
sok soha nem látott mértékű 
nyugdíjprémiumban része-
sültek, amely a törvényben 
foglalt maximális 80  000 
forint volt. Ezt valamennyi 
nyugdíjban részesülő meg-
kapta, függetlenül a nyugdí-
ja mértékétől.

A nyugdíjasok a következő 
év februárjában megkapják 
a 13. havi nyugdíj teljes ösz-
szegét, ezzel az Orbán Vik-
tor vezette kormány vissza-
adja azt a 13. havi nyugdíjat, 
amit a baloldalinak nevezett 
kormány 2009-ben elvett az 
idősektől.

Január elsejétől brut-
tó 200  000 forintra nő a mi-
nimálbér, és bruttó 260  000 
forintra emelkedik a szak-
munkás minimálbér. Ez-
zel mintegy húsz százalékkal 
emelkedik a legalacsonyabb 
keresettel rendelkezők bére. 
Ez a béremelés az inflációt fi-
gyelembe véve is jelentés reál-
bér növekedést eredményez. 

A  koronavírus járvány el-
lenére is rekord mértékű nö-

vekedést ér el 2021-ben a 
magyar gazdaság. Az éves 
szinten 5 százaléknál biz-
tosan magasabb GDP nö-
vekedés lehetőséget termet 
a kormánynak arra, hogy a 
gyermeket nevelő családok 
számára az átlagbér mérté-
kéig visszaadja a 2021-ben 
befizetett adót. Ez a döntés 
csaknem kétmillió szülőt 
érint, és az intézkedéssel a 
Fidesz-KDNP kormány 600 
milliárd forintot ad vissza a 
családoknak.

A fiatalok életkezdését se-
gíti az az elfogadott jogsza-
bály, amely értelmében a 25 
év alatti fiatalok az átlagjö-
vedelem mértékéig adómen-
tességet élveznek. Ez az adó-
mentesség a foglalkoztatási 
jogviszonyból, a vállalkozói, 
vagy őstermelői tevékeny-
ségből és a diákmunkából 
származó jövedelmekre is 
érvényes.

A  vállalkozásokat segítő 
intézkedésként 4 százalé-
kos munkáltatói adó csök-
kentés és 1 százalékos kis-
vállalkozói adócsökkentés 
lép életbe a következő esz-
tendőben.

A  felsorolt intézkedések 
jól mutatják a Fidesz-KDNP 
célkitűzését, miszerint Ma-
gyarországot előre kell vin-
ni, és ehhez a családok és 
vállalkozások támogatására 
van szükség!

A fejlődés 
útján 3
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Mikus Réka Tehetség-díjas
Tehetség-díj néven alapított 
elismerést a nyolcadik osz-
tályból elballagó diákok szá-
mára 2020-ban Herczeg Ta-
más országgyűlési képviselő. 
A díjat első alkalommal Két-
egyházán Pap Zsófia vehet-
te át. A 2021. évi díjazott pe-
dig Mikus Réka lett. Herczeg 
Tamás a Tehetség-díj em-
lékplakettje mellett, az elis-
merésben részesülő diáknak 
ötvenezer forint pénzjutal-
mat is átadott, amelyet a sa-
ját, adózott képviselői jöve-
delméből ajánlott fel.

Mikus Réka nyolc éven át a 
Kétegyházi Márki Sándor Ál-
talános Iskola tanulója volt. 
Kitűnő tanulmányi ered-
ménnyel zárt minden tan-
évet alsó és felső tagozatban 
egyaránt. Példás magatartá-
sával és szorgalmával mindig 
is példát mutatott osztálytár-
sainak, iskolatársainak. Szá-
mos iskolai, és a tanintézmé-
nyen kívüli rendezvényen, 
versenyen vett részt a nyolc 
év alatt. Egyebek mellett első 
helyezést ért el a Kistérségi 
Szavalóversenyen, illetve a 
7-8. osztályosoknak meghir-
detett Országos Általános Is-
kolai Nemzetiségi Tanulmá-
nyi Versenyen (német nyelv) 
is eredményesen szerepelt.

Két tanévben is aktívan 
részt vett a Magyarországi 
Németek Viseletének Nap-
ján (Trachttag).

Az osztályban végzett 
közösségi munkája mel-
lett kiemelkedő volt önzet-
len segítőkészsége, melyet 
gyengébben teljesítő osz-
tálytársai irányába tanúsí-
tott: gyakran segített tár-
sainak a tanulásban, a le 
maradások leküzdésében.

Kitartásának, szorgalmá-
nak, az idegen nyelvek irán-

ti vonzalmának köszönhe-
tően a felvételi eredményei 
alapján első helyre rangso-
rolva nyert felvételt a Szé-
chenyi István Két Tanítási 
Nyelvű Közgazdasági Tech-
nikumba, ahol turisztikai 
technikus szakon folytatja 
tanulmányait.

A díjjal kapcsolatban az 
országgyűlési képviselő 
így fogalmazott: – A Tehet-
ség-díjat azért alapítottam, 
mert úgy gondolom, a kitar-
tás, a szorgalom, a tehetség, 
mind olyan tulajdonságok, 
amelyek nagyon fontos ér-

tékek ahhoz, hogy boldogul-
junk az életben. Szeretném 
az elismerésemet, a tiszte-
letemet kifejezni azoknak 
a diákoknak, akik az eddigi 
életszakaszukban kiválóan 
teljesítettek, és természete-
sen azoknak a családoknak 
is, akik nevelik ezeket a gye-
rekeket, akik segítenek a ki-
teljesedésükben. Köszönetet 
kell mondanom a tanárok-
nak, nevelőknek is, mert 
fontos szerepük van abban, 
hogy a gyerekek tizennégy 
évesen készen állnak a kö-
vetkező évek kihívásaira. 

– A gazdaság talpra állítása 
mellett jelentős támogatá-
sokat, kedvezményeket kap-
nak az állampolgárok. Me-
lyeket tart a legjelentősebb 
idei parlamenti döntések-
nek?

– Az elfogadott jövő évi 
adócsomag több olyan ele-
met is tartalmaz, ami pá-
ratlannak és történelminek 
nevezhető. Ebbe tartozik a 
huszonöt év alattiak adó-
mentes jövedelme. Bárhon-
nan is származik ez a jövede-
lem – legyen az vállalkozás, 
őstermelői tevékenység, fog-
lalkoztatás vagy diákmun-
ka – nem terheli személyi-
jövedelem-adó. Teljesen 
rendhagyó, hogy a gazda-
ság teljesítőképességének 
köszönhetően a családok 
az átlagjövedelem szintjé-
ig visszakapják a befizetett 
adójukat. Ilyen még soha 
nem volt Magyarországon. 
Az is szinte példa nélkü-
li, hogy a garantált bérmini-
mum és a minimálbér ilyen 
mértékben emelkedik a kö-
vetkező évben. Bár nem adó-
jogszabály, de nagyon jelen-
tős a nyugdíj prémium és a 
nyugdíj kiegészítés össze-
ge, amit ez év novemberé-
ben kaptak az idősek. Ma-
gam is javasoltam, hogy azok 
a kisnyugdíjjal rendelkezők, 
akiknél a nyugdíjprémium 
mértéke nem érte volna el a 
maximálisan adható össze-
get, ők is kapják meg a nyolc-
vanezer forintot. Az erről 
szóló kormánydöntést kicsit 
a saját sikeremnek is érzem. 

– Saját sikerének tekinthe-
ti a tavaszi kormánydöntést 
is, amikor az üzletbezárások 
kapcsán tett javaslatot arra, 
hogy a zárás ne vonatkozzon 
a mezőgazdasági terméke-
ket árusító üzletekre. Ez egy 
nagyon fontos döntés volt a 
mezőgazdaságból élők és a 
kiskert tulajdonosok számá-
ra is. Adódik a kérdés: eny-
nyire azonosul a kistelepü-
lésen élők problémáival? 
Milyennek látja a jelen vidé-
ki emberének helyzetét?

– Magam is falusi vagyok, 
Pusztaföldváron éltem gye-
rekkoromban. Ez a világ egy 
tiszta, őszinte, jól átlátható, 
emberléptékű, bölcs világ. 
Akadnak feszültségek em-
ber és ember között, de még-
is tiszták, őszinték és erő-
sebbek az emberi kötődések, 
ami lelki értelemben is na-
gyon sokat jelent. Vidéken 
a hagyománytisztelet ta-
lán azzal is összefügg, hogy 
a kistelepüléseken az embe-
rek jól ismerik a településük 
múltját.  A gyermekkor meg-
határozó az ember életé-
ben, így a szüleimtől tanul-
tak, és például a természet, 
a földművelés, a kertészke-
dés a mai napig az életem 

része. Nekem is van kisker-
tem, minden évben vetünk, 
palántázunk a családdal, 
metszem a gyümölcsfáimat, 
elvégzem a tavaszi lemosó 
permetezést. Nincs is annál 
jobb, mint amikor a saját pa-
radicsomodat, paprikádat 
teszed az asztalra a szalonna 
mellé… és a saját gyümölcs-
nek is más íze van, mint amit 
a boltba veszek. Ha még jófé-
le pálinka főzésére is jut eb-
ből a gyümölcsből, az aztán 
szuper dolog.

– Szinte le sem zárult az év, 
de már készülhetnek az ön-
kormányzatok, a civil szer-
vezetek, az egyházak a kö-
vetkező évi Magyar Falu 
Program pályázataira. Lát-
ható-e, hogy milyen változá-
sok lesznek az új kiírásban?

– A  sikeres programele-
mek természetesen marad-
nak. Lesznek új pályáza-
ti területek is, mint például 
a szabadtéri közösségi terek 
kialakítása. Ami talán fon-
tos változás, hogy még in-
kább egyszerűsödik, és gyor-
sul a pályáztatás rendje. 
Szűkülnek a beadási és el-
bírálási határidők, így gyor-
sabban tudják megvalósíta-
ni a nyertesek a fejlesztési 
elképzeléseiket. 

Ön szerint mi szükséges ah-
hoz, hogy javuljon a kiste-
lepülésen élők életszínvo-
nala?

Az én munkám is benne 
van abban, hogy évről évre 
legyen forrás járdák és belte-
rületi utak karbantartására, 
felújítására. Úgy gondoltuk 
néhány képviselőtársam-
mal, hogy ennek prioritást 
kell élveznie a Magyar Falu 
Programban, mivel a hét-
köznapi életet alapvetően 
befolyásolja, hogy milyen 
járdákon, utakon közleked-
hetünk.  Magam is kezde-
ményeztem, hogy a Magyar 
Falu Program tartalmaz-
za erre a területre a pályá-
zati lehetőséget, és minél 
több pénz jusson Békés me-
gyének. Ha egy településnek 
javul a szolgáltatási szín-
vonala, csapadék és belvíz 
elvezető rendszerek épül-
nek, kiépül a szennyvízhá-
lózat, az ott élők életminő-
sége javul ezzel. A kisvárosi, 
falusi lét előnyei, a tágasság, 
a személyes kapcsolatok in-
tenzitása, a „minden elérhe-
tő távolságban megtalálha-
tó” érzése mellett, ha vannak 
Magyar Falu Program és 
TOP-os fejlesztések, akkor 
érthető, hogy miért állt meg 
közel ezer magyar kistele-
pülésen a népességfogyás. 
Amennyiben ehhez még tár-
sul a városkörnyéket alkotó 
kistelepülések és a megye-
székhely közötti erős szol-
gáltatás – vásárlás, munka-
helyek, oktatás – akkor jól 
lehet élni egy kis települé-

sen. Mi ilyen szempontból 
jól állunk. Békéscsaba isko-
laváros, a Csaba Center az 
ország egyik legnagyobb és 
legjobb bevásárló központ-
ja, a környező településekről 
rengetegen dolgoznak a me-
gyeszékhelyen, a közlekedé-
si kapcsolatok is jók. Ezek 
alapján Békéscsaba olyan 
térségi központként tud mű-
ködi, ami biztos, nyugodt 
életet biztosíthat a környe-
ző kisebb településen élők-
nek is.

– A közösségi oldalán folya-
matosan jelennek meg olyan 
fotók, amelyek valamilyen 
környezetvédelmi progra-
mon készültek. Pusztán a 
fák szerelmese, vagy úgy 
gondolja, hogy a klímavál-
tozás megállításában való-
ban az utolsó percekben va-
gyunk?

– A  kettő között találha-
tó az igazság. A  zöld kör-
nyezet fontos nem csak a 
klímavédelem, hanem a 
hangulatunk, a jóllétünk, az  
egészségünk szempontjá-
ból is. Amikor például Buda-
pest belvárosában gyalogo-
lok, és nem látok az utcában 
fát, füvet, vidéki emberként 
ez azonnal feltűnik és nyo-
masztólag hat rám. Tehát ez 
is benne van, és az is, hogy 
időnként „klíma-szorongok”, 
ami nem jó, de van ilyen. 
A  fák, az erdők, azoknak a 
mennyisége sorsdöntő a jö-
vőnk szempontjából. Tehát a 
fák ültetése, a nyári száraz-
ságban azok locsolása, óvá-
sa, a személyes motiváció 
mellett, az éghajlatunk él-
hetősége iránt érzett felelős-
ségnek is az eredménye. 

– Szakmáját tekintve közös-
ség építő, szociálpolitikus 
és tanár, de emellett elkö-
telezett állatvédő és kör-
nyezetvédő, miközben infra-
struktúra fejlesztésekért, 
gazdasági támogatási ügyek-
ben és munkahelyteremtő 
forrásokért lobbizik. Olykor 
van hiányérzete valamely te-
rülettel kapcsolatban?

– Igen, van, nem is kevés. 
Hiszen nincs olyan, hogy va-
lami készen van és hátra-
dőlhetünk. Ami ma rendben 
van, és nem figyelünk rá, azt 
holnap már javítani kellhet, 
ami ma elegendő, azt holnap 
sokan már kevésnek tarthat-
ják. Azt is tudom, hogy sok 
szempontból kell fejlődnie 
szeretett otthonunknak, Bé-
késcsabának, hogy minden-
ki jól érezze magát itthon. 
Ugyanakkor fontos, hogy 
tudjunk örülni az eredmé-
nyeinknek, éljük meg pozitív 
érzéssel mások erőfeszítése-
it is, és lássuk meg egymás-
ban a jót, a szeretnivalót. 
Biztos vagyok abban, hogy 
ez a saját boldogságunkhoz, 
boldogulásunkhoz is nagy-
ban hozzájárul!

Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

A vidéki egy tiszta, 
őszinte, bölcs világ

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Ebben az évben Mikus Réka vehette át a Tehetség-díjat

Helyére került az alapkő
Kétegyháza életében talán 
az egyik legnagyobb fejlesz-
tés kezdődött el ebben az év-
ben a Békéscsaba-Lököshá-
za nemzetközi vasútvonal 
korszerűsítésével. A beru-
házás alapkövét december 
elején helyezték el Kétegy-
házán.

Két és fél évig tartó mun-
ka során 126,8 milliárd fo-
rintból újul meg a teljes 
pályaszakasz, a jelenlegi vo-
nalat kétvágányúsítják, va-
lamint felújítják az érintett 
állomásépületeket. Ebbe 
bele tartozik a kétegyházi 
vasutállomás, de a telepü-
lés lakott részén zajvédő fa-
lakat is építenek, további 
passzív zajvédelmet alakí-
tanak ki. A település életé-
ben a legnagyobb változást a 
vasútvonal és Medgyesegy-
házára vezető út kereszte-
ződésének átépítése jelenti. 
Itt ugyanis egy vasúti felül-
járó épül, amely nem csak 
csökkenti a balesetveszélyt, 
de zökkenőmentes közúti 
közlekedést is biztosít.

Az állomáson feleslegessé 
váló egyes épületek bontá-
sa, a felújítandó épületek re-
konstrukciója is megtörté-
nik. Felújítják Kétegyháza 
állámás felvételi épületét, 
és a magasperonok mellett 

aluljárók, liftek is létesül-
nek. Az utasforgalom ké-
nyelmének kiszolgálására 
P+R és B+R parkolókat ala-
kítanak ki, a vasúti létesít-
mények és az állomás infra-
struktúrájának kényelmes 
elérésére csatlakozó utat 
építenek. Többek között 
térvilágítás kiépítése, aka-
dálymentesítési munkák, 
utasforgalmi létesítmények 
megújítása is részét képe-
zik a projektnek. Végrehajt-
ják a teljes villamos vonta-
tási felsővezeték-hálózat és 
energiaellátás modernizá-
lását. Önműködő, emelt se-
bességű térközbiztosító be-
rendezések és közút-vasút 

szintbeni keresztezéseket 
biztosító berendezések és 
utastájékoztatási rendsze-
rek létesülnek.

A korszerű biztosítóbe-
rendezés kialakításával, 
a szintbeni keresztezések 
számának csökkentésével 
javul a közlekedés bizton-
sága, a megállóhelyek, és az 
utastájékoztatás fejleszté-
se, valamint az állomások 
akadálymentesítése hozzá-
járul a közösségi közleke-
dés modern környezetben 
történő lebonyolításához. 
A pályarekonstrukció után 
a vonal alkalmas lesz a 160 
km/óra sebességű közleke-
désre.

December elején helyezték el a Békéscsaba–Lökösháza 
vasútvonal fejlesztésének alapkövét Kétegyházán
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A rendkívüli 
helyzet ellenére 
is a fejlődés útján 
Békés megye
Rendkívüli és különleges, 
viszontagságokkal, megpró-
báltatásokkal teli évtől kö-
szön el a nagyvilág, s szű-
kebb pátriánk. Immáron a 
második esztendő pereg tova 
az idő megállíthatatlan ho-
mokóráján, amit az emberi-
ség egy láthatatlan, de halá-
losan veszélyes vírus okozta 
világjárvány árnyékában, 
alapvetően védekezéssel 
tölt. A  koronavírus-járvány 
átírta a mindennapok for-
gatókönyveit, az elmúlt idő-
szakban világszerte új értel-
met nyert a veszélyhelyzet, 
illetve a biztonság fogalma, 
és felértékelődött a védelem, 
a védekezés képessége. 

A  kormány helyénva-
lóan és kellő időben meg-
hozott járványügyi dön-
téseinek köszönhetően 
Magyarországon a lehető 
leghamarabb rendelkezésre 
állt a pandémia letöréséhez, 
megfékezéséhez szükséges 
leghatásosabb és leghatéko-
nyabb fegyver, a védőoltás, 
ami életeket mentett, ment. 

A  világjárvány árnyéká-
ban a Békés megyei köz-
igazgatás is megtanult 
gúzsba kötve táncolni, hi-
szen egyszerre kellett el-
lássuk alapfeladatainkat, 
s megfeleljünk, eleget te-
gyünk a védekezés megszer-
vezésével kapcsolatos em-
berfeletti kihívásoknak. 
Bebizonyítottuk, hogy a köz-
jó érdekében tevékenykedő 
közigazgatásnak igenis van 
reagálóképessége, képes a 
létszámtöbbszörözésre, és 
a produktív kényszer meg-
sokszorozza erőinket. A kor-
mányhivatal egyik – ha nem 
– legfontosabb célja a me-
gye demográfiai és gazdasá-
gi helyzetének javítása, ezál-

tal a népességmegtartó erő 
növelése és a felzárkóztatás 
megteremtése.

A  veszélyhelyzet sem tán-
torított el céljaink megvaló-
sításától, Békés megye a fej-
lődés útján jár. Csökken az 
álláskeresők száma, mintegy 
150 ezren dolgoznak szűkebb 
pátriánkban. Az agrárium 
szereplői tavaly rekordössze-
gű 59,5 milliárd forintos tá-
mogatásban részesültek, az 
idei kérelmek előlegeit orszá-
gosan is kiemelkedő mérték-
ben fizettük ki. A  megyében 
megújulnak az utak: terve-
zik az M47-est, több szaka-
sza is elkészült már az M44 
gyorsforgalmi útnak, Békés 
ez által bekapcsolódott az or-
szág közúti vérkeringésébe. 
A  kormányhivatal számos, 
nemzetgazdasági szempont-
ból kiemelt beruházás során 
koordinálja az eljárásokat, 
elég csak a mezőhegyesi Mé-
nesbirtokot, a szabadkígyósi 
Wenckheim-kastélyt, a gesz-
ti Tisza-kastélyt, a gyu-
lai Airbus-beruházást vagy 
több Békéscsabát érintő be-
ruházást említenünk.

A  Megváltó születésére, a 
betlehemi csillag felragyo-
gására készül a keresztény 
világ. Az advent a legszen-
tebb csodára várakozás idő-
szaka. Éppen ezért fontos, 
hogy ünneplőbe öltöztetett 
lélekkel és igaz szívvel tud-
junk szeretni és hálát adni.

A Békés Megyei Kormány-
hivatal nevében meghitt, ál-
dott, kegyelmekben gazdag 
karácsonyt és egészségben, 
sikerekben, eredményekben 
gazdag békés, boldog új esz-
tendőt kívánok a választóke-
rület valamennyi lakosának!

DR. TAKÁCS ÁRPÁD  
KORMÁNYMEGBÍZOTT

– Az idei évben a Terü-
let- és Településfejlesztési 
Operatív Program, közis-
mert nevén TOP-os forrás-
ból készült el a csapadékvíz 
elvezetés újabb szakasza 
263 millió forint értékben. 
A  beruházás több utcát is 
érintett. Felhívásunk még 
most is él a lakosság felé, 
hogy amennyiben a hely-
reállítással észrevételeik 
vannak, kérem, azt tegyék 
meg a Polgármesteri Hi-
vatal információjánál. Ta-
vasszal lesz ugyanis a ga-
ranciális bejárás, mivel a 
téli időjárás után biztos 
lesznek javítandó területek 
a természetes földtömö-
rödés következtében. Ke-
rékpárút is épült nálunk az 
idén, egy korábban beadott 
határon átnyúló pályázat-
ból a Toldi valamint a Gyu-
lai úton több mint 2 kilo-
méter hosszan. A  projekt 
összköltsége 173  000  000 
forint volt, amit a ROHU-
128 Öko-transz rendszer 
– környezetbarát, hatá-
rokon átnyúló közlekedés 
Socodor-Kétegyháza terü-
letén címmel nyertünk el.

– Pályáztak a Magyar Falu 
Program kiírásaira is?

– Igen, több nyertes és 
már megvalósított beru-
házást tudhatunk ma-
gunk mögött. Az Erkel utca 
és Szabadság utcai útépí-
tés nemrég zárult. A  prog-
ram keretében az elnyert 
összeg 27,5 millió forint 
volt. Önerőből a Nap (ké-
pen) és Csabai utca aszfal-
tozása is elkészülhetett, 
valamint az útalap a Szé-
chenyi utca hiányzó sza-
kaszában, melyek összege 
26,5 millió forint. Jelen-
leg az engedélyes útépítési 
terveket készíttetjük a te-
lepülés még meglévő földes 
útjaira. Keressük a lehető-
ségeket, hogy további ut-
cákban is folytatódhasson 
az utak aszfaltozási prog-
ramja. A  Faluházunk kö-
zel 28 millió forintból újult 
meg. A  Polgármesteri Hi-
vatal régi szárnyrészének 
tetőszerkezete lett átépít-
ve, a szükséges helyeken 
vízszigetelés, aláfalazás 
történt, valamint a lépcső 
és az aula teljes újra bur-
kolása. Az emeleti és föld-
szinti mosdók teljes körű-
en átalakításra kerültek, 
fel lettek újítva és az aka-
dálymentesítés is megva-
lósult. Szükségessé vált az 
ortodox temető ravatalo-
zójában új kegyeleti hűtő 
beszerzése is, ami 2 mil-
lió forint eszközbeszerzés 
támogatásból megtörtént. 
A  felelős állattartás előse-
gítése című alprogram si-
keres megpályázása meg-

oldást jelent a nem kívánt 
szaporulat visszaszorítá-
sára, és segít abban is, hogy 
a kutyák elektromos azo-
nosítóval történő ellátá-
si aránya emelkedjen. Erre 
közel 1 millió forintot tud-
tunk fordítani. 

Kétmillió forintot az Er-
kel utcai játszótér bővíté-
sére nyertünk. Egy kötél-
pályával és egy kétüléses 
bébihintával gyarapod-
tunk mindenki örömére. Az 
új eszközök telepítése mi-
att, kérek mindenkit, hogy 
kellő óvatossággal hasz-
nálja a játékokat, és vigyáz-
zunk rájuk! A  civilek is jól 
szerepeltek az eszközköz-
beszerzés kiíráson. A Pető-
fi Polgárőr Egyesület 3 db 
kamera beszerzésére pá-
lyázott sikeresen, jelenleg a 
kivitelezése van folyamat-
ban. A  kamerák a telepü-
lés 3 pontján lesznek kihe-
lyezve, az elnyert összeg 2 
millió Ft. A  polgárőröknek 
ezúton is köszönjük az ak-
tív közreműködést, hogy 
együtt biztonságosabbá 
tudjuk tenni településün-
ket!- üzeni a polgármester-
asszony, aki nem rejti véka 
alá, hogy már vannak el-
nyert, kivitelezésre váró 
fejlesztések is, melyek Két-
egyháza jövőjét szolgálják. 
Ilyen a Belügyminisztéri-
umi támogatással megva-
lósuló járdaszakaszok fel-
újítása, ami tavasszal veszi 
majd kezdetét a Móra utca, 
Csabai utca, Hősök utca, 
Kölcsey utca, Verőfény 
utca bizonyos szakaszai-
ban. Ez a pályázat 15 szá-
zalék önerőt igényel, mely-
nek mértéke a várható 20 
millió forintos költségből 3 
millió forint. A  Szent Imre 
u. 39. szám alatti szolgálati 
lakás 20 millió forint össz-
értékben tud megújulni a 
Magyar Falu Program ke-
retében. Az önkormányza-
ti épületre teljes nyílászáró 
csere, víz-, villany-, fűtés-
korszerűsítés, hideg-meleg 
burkolás vár.

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

 
Ingyenes, időszaki információs kiadvány. Kiadja: Közösség a Fejlődésért Egyesület (5600 Békéscsaba, Bartók Béla út 7., fszt. 2. 
Adószám: 19087790-1-04.) Kiadásért felel: az egyesület elnöke. Készült: A/3 méret, 4 oldal terjedelemben, 1500 példányban. 
Nyomdai munka: Kolorprint Kft. (5600 Békéscsaba, Teleki u. 6.).

Fontosak a pályázatok

Ebben az évben elkezdődött a sokak által várt Gyula-Kétegyháza közötti út teljes felújítása

A polgármesteri hivatal aulájában ünnepi hangulatú fotó-
sarkot rendeztek be

Dr. Rákócziné Tripon Emese, Kétegyháza nagyközség pol-
gármestere
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Szavazzon a Közösség-díjra!
Békés megye 1. sz. válasz-
tókerületének országgyűlé-
si képviselőjeként 2021-ben 
hagyományteremtő szán-
dékkal kitüntető díjat ala-
pítottam a választókerület 
településein (Békéscsaba, 
Csabaszabadi, Csorvás, Ge-
rendás, Kétegyháza, Két-
soprony, Kondoros, Sza-
badkígyós, Telekgerendás, 
Újkígyós) működő civil 
szervezetek, közösségek te-
vékenységének elismerésé-
re. Településenként évente 
1 db díj adományozható.

A  „Közösség-díj”-at az 
adott településen műkö-
dő közösségek (jogi szemé-
lyiséggel rendelkező civil 
szervezetek, jogi személyi-
séggel nem rendelkező kö-
zösségek) közül az kaphat-

ja, amely az előző évben a 
legtöbbet tette az alábbi te-
rületek valamelyikén: kul-
túra, közművelődés, hagyo-
mányőrzés, sport, képzés, 
ismeretterjesztés, tele-
pülésfejlesztés, közösség-
fejlesztés, szociális te-
vékenység, környezet- és 
természetvédelem, polgári 
védelem.

2022-ben ismét meghir-
detem a Közösség-díjat, 
amelyre 2022. február 1. és 
február 28 között adhatják 
le szavazataikat online fe-
lületen és papír alapú szava-
zással. 

A  díjak átadására minden 
évben március hónapban ke-
rül sor. 

Egy személy csak egy sza-
vazatot adhat le kizárólag az 

állandó lakcíme szerinti te-
lepülésen működő közösség-
re. A  szavazólapon/inter-
netes felületen a szavazatot 
leadó személy köteles megad-
ni nevét, állandó lakcíme sze-
rinti települését (utca, ház-
szám nélkül) és életkorát. 
A  díj meghirdetése és a sza-
vazás részletei az inter-
neten, a helyi Polgármes-
teri Hivatalokban és a 
helyi nyomtatott médiá-
ban kerülnek közzétételre. 
Az adományozott díj: 60 ezer 
Ft pénzjutalom, valamint ok-
levél, mely tartalmazza a „KÖ-
ZÖSSÉG-DÍJ” megnevezést, 
továbbá a díjazott közösség 
nevét, a település nevét, ahol a 
közösség működik és a díj ado-
mányozásának évszámát.

Herczeg Tamás

A s ze retet t ürelm es , jósá gos; a s ze retet n e m ir igykedik , 
a s ze retet n e m ké rkedik , n e m f uvalkodik . 

Ne m v i selkedik bántóan , n e m ke res i a m a ga h a s z n át , 
n e m ge r jed h ara gra , n e m ró ja fel  a ross zat!

Ne m ö r ül a h ami ssá gn ak , d e együt t ö r ül a z iga zsá ggal . 
Min d e nt elfed e z ,  min d e nt hi s z ,  min d e nt re m él ,  min d e nt elt ű r. 

A s ze retet soh a el n e m múlik

( Pál el ső l e vel e a ko r inthu s iakh oz 13 , 4 - 8 .)

Pá l a Postol g on dol atáva l k í vá nok jó egész séget, 
szer etettelj es, á ldott k a r ácson y t 

és boldog új eszten dőt!

 Herczeg Tamá s
 Kétegyh á za o rs zá ggy ű l és i ké p v i sel ő je

Recept
Csorbaleves kétegyházi módra
Romániában a savanyú levest hívják Csorbának, ami 
az egyik leginkább ismert étele az országnak. A táj-
egységektől függően azonban változik annak elkészí-
tése, és természetesen a jelentős román lakossággal 
rendelkező Kétegyházán is másképp készítik, mint 
például Erdélyben. Az alábbiakban az igazi kétegyházi 
csorba leves elkészítése olvasható.

HOZZÁVALÓK
• 2 kg csirke feldarabolva 
• 1 kg vegyes zöldség 
• 1 dl tejföl citromlé 
• lestyán 
• 1 csokor újhagyma 
• olaj
• só, bors, petrezselyem zöldje

ELKÉSZÍTÉS
A csirkedarabokat kevés olajon fehéredésig pároljuk. 
Hozzáadjuk a kockára vágott vegyes zöldséget (répa, pet-
rezselyem, karalábé, borsó). Sózzuk, felengedjük 3 liter 
vízzel. 30 perc főzés után hozzáadjuk a vékony karikákra 
vágott újhagymát és a finomra vágott lestyánt. A készre 
főzött levesből 2 dl-t elkeverünk az 1 dl tejföllel és a leves-
hez öntjük. Kiforraljuk, majd a citrom levével ízesítjük. 
Friss petrezselyem zölddel megszórva tálaljuk. 

Ezt a Kalcsó Mihályné Magyarországi Románok Hagyo-
mányos Ételei című gyűjteményéből származó receptet a 
kétegyházi Gurmania fesztivál (www.gurmania.hu) szer-
vezőinek köszönhetjük.

Vigyáznak a kétegyháziakra
Herczeg Tamás, or-
szággyűlési képviselő 
kitüntető díjat alapított 
tavaly választókerülete 
településein, a helyben 
működő civil szervezetek, 
közösségek tevékenysé-
geinek elismerésére. Ő 
maga is számos közös-
séggel, civil szervezettel 
dolgozott együtt az elmúlt 
évtizedekben, több for-
mális vagy nem formális 
közösségnek volt, vagy 
tagja még ma is. Meg-
győződése, hogy a civil 
szerveződések nagyon 
sokat tudnak hozzátenni 
egy-egy település életé-
hez a kultúra, a közmű-
velődés, a hagyomány-
őrzés, a sport, a képzés, 
az ismeretterjesztés, a 
településfejlesztés, a 
közösségfejlesztés, a 
szociális tevékenység, 
a környezet- és termé-
szetvédelem, a polgárőr 
mozgalom illetve egyéb 
civil tevékenységek terü-
letén. Ez motiválta, hogy 
az adózott képviselői jö-
vedelméből 60 ezer forint 
pénzjutalommal együtt 
azon közösségek kapják 
meg a KÖZÖSSÉG-DÍJ 
elismerést, amelyekről a 
helyben élők azt mondják, 
hogy a legtöbbet tettek 
lakóhelyükért. A szava-
zatok alapján a 2020. évi 
tevékenységéért ezt a 
kitüntető címet vehette 
át a Kétegyházi Petőfi 
Polgárőr Egyesület.

A kitüntetett egyesület 12 
esztendeje alakult, s Ár-
gyelán Istvánné emlékeze-
te szerint nincs olyan hét, 
sokszor még nap se, hogy ne 
kapnának visszajelzést a la-
kosságtól. Az el nök asszony 
elmondta, hogy telefonon, 
személyesen sokszor tudat-
ják 20 fős tagságával, hogy 
látták kint voltak az utcán, 
mozgolódtak, olyan jót alud-
tak, tudták, hogy vigyáznak 
rájuk. 

Ő persze a lelkükre köti, 
hogy ha baj van, nem elég 
nekik jelezni, hivatalosan is 
élni kell  a bejelentéssel.   

– Mit jelent az, hogy szem-
mel és füllel tudnak segí-
teni? 

– Ez az Országos Polgár-
őr Szövetség SZEM mozgal-
ma, ami találó mozaikszó is 
egyben, a Szomszédok Egy-
másért Mozgalomra, ami 
egy társadalmi bűnmegelő-
zési program. Lényege, hogy  
erősödjön az emberekben az 
egymás iránti tiszteletet, 
odaadás, a közösségi tudat. 

Láthatja bárki, ha a szom-
szédjánál történik valami 
rendkívüli, szokatlan, ami 
iránt nem szabad közöm-
bösnek maradnunk, jelez-
zünk, ha valami gyanúsat 
észlelünk.  

– Igaz az a polgárőrségre is, 
hogy egyre többféle igényt 
szolgál ki? 

– Abszolút, de valahogy 
ez velejárója is az elhiva-
tott segítő szemléletnek. 
Mi egy viszonylag kis lét-
számú egyesület vagyunk, 
de mindnyájunkban meg-
van az a belső késztetés, 
hogy segítsünk, ahol csak 
tudunk. 

Segítettünk már többször 
bevásárolni, tüzelőt be-
hordani idős embereknek. 
Mondhatni éjjel-nappal 
vannak hívásaink, mintha 
ügyeletet tartanánk. 

Az sem szokatlan, hogy 
hajnalban felébresztenek, 
ha ránk van szükség. Szo-
morú, de nem egyszer meg-
történt, hogy mentő vitt be 
beteget a megyeszékhely-

re kezelésre, de vissza már 
nem tudott hogyan, mi-
vel hazajutni az idős ember. 
Még ha lett is volna közleke-
dési eszköze, de nem volt, az 
állomásig se tudott volna ki-
jutni. Hozzátartozó híján a 
polgárőrök hozták haza.   

Ahhoz, hogy ilyen akti-
vitást tudjunk tanúsítani, 
szükség van a családi háttér 
támogatására is, ami sze-
rencsére sokunknál bizto-
sított. 

– Hogyan fogadták az elis-
merést? 

– Nagyon örültünk neki, 
mert bebizonyosodott is-
mét, hogy érzik az embe-
rek a polgárőrség jelenlétét, 
hogy értük vagyunk. Sze-
mélyesen vettük át a díjat, 
amihez pénz is járt. Az ösz-
szeget hozzáadjuk a gyűj-
tésünkhöz, egy mozdít-
ható kamerát szeretnénk 
vásárolni, amit problémás 
helyekre lehetne kitenni. Az 
eszköz képes telefonra üze-
netet küldeni, így gyorsan 
elérhető a problémás hely-
szín- osztotta meg terveit az 
elnökasszony, akit az a meg-
tiszteltetés ért, hogy a gyu-
lai rendőrkapitányság te-
rületén ő lehet a polgárőrök 
koordinátora, de tagja a me-
gyei elnökségnek is, és kül-
dötte az Országos Polgárőr 
Szövetségnek. Herczeg Ta-
másról magánemberként el 
kívánom mondani, hogy egy 
baj van csak vele, kevés van 
belőle! Sok ilyen közvetlen, 
jó szándékú, adakozó ember 
kellene az országnak.

A Kétegyházi Polgárőrség érdemelte ki a Közösség-díjat


